

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 622b06

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



46 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Council of Europe Secretary General in Budapest: 1956 was the writing on the wall which had not yet been built but was already condemned to fall

Budapest, 23.10.2006 - "For half a century, historians have argued about why the Hungarian revolution did not succeed, but they have all been missing the point. The Hungarian Revolution did not fail. Admittedly, it bore its fruit too late for the thousands of Hungarians who lost their lives in the uprising, but their sacrifice was instrumental in bringing freedom to their children and to the other Europeans who suffered from oppression in the ideologically divided Europe.

1956 was the beginning of the end. It laid the foundation for the great liberation which came decades later when Hungarians, again, refused to accept foreign dictate and allowed thousands of East German tourists to take their holidays to freedom.

1956 was the writing on the wall which had not yet been built, but was already condemned to fall. On the fiftieth anniversary of this great historic event, the only appropriate thing to say to my Hungarian friends is a simple and heartfelt "thank you".

Terry Davis, Secretary General of the Council of Europe, is attending the ceremonies commemorating the 50th anniversary of the 1956 uprising at the invitation of the Hungarian President and Prime Minister.

Le Secrétaire Général du Conseil de l'Europe à Budapest : 1956 annonçait la chute du Mur, avant même sa construction

Budapest, 23.10.2006 – « Les historiens ont débattu pendant un demi-siècle des raisons de l'échec de la révolution hongroise, mais il sont tous passés à côté de la question. La révolution hongroise n'a pas échoué. Certes, elle a porté ses fruits trop tard pour les milliers de Hongrois qui ont perdu la vie lors de l'insurrection. Mais leur sacrifice était instrumental pour rendre la liberté à leurs enfants et aux autres Européens soumis à l'oppression dans une Europe idéologiquement divisée.

1956 a marqué le début de la fin. Le soulèvement a été le point de départ de la grande vague de libération qui a déferlé quelques décennies plus tard quand les Hongrois, une nouvelle fois, ont refusé les diktats de l'étranger et permis à des milliers de touristes d'Allemagne de l'Est d'aller en vacances vers la liberté.

1956 annonçait la chute du Mur, avant même sa construction. En ce 50^e anniversaire de ce grand événement historique, je n'ai qu'un mot à dire à mes amis Hongrois : tout simplement et du fond du cœur, merci. »

Le Secrétaire Général du Conseil de l'Europe, Terry Davis, participe aux cérémonies organisées à l'occasion du 50^e anniversaire du soulèvement de 1956 à l'invitation du Président et du Premier ministre hongrois.

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 46 member states.